



SHANGHAI  
FOREIGN INVESTMENT  
ASSOCIATION  
上海市外商投资协会

2026年 第1期

# 月度工作简报

## MONTHLY REPORT



### 目录 CONTENTS

- 本月聚焦 / SHFIA Highlights
- 协会活动 / SHFIA Events
- 协会动态 / SHFIA News
- 新会员 / New Members
- 会员走访及接待 / Meeting with Members

## 本月聚焦 / Highlights

### 协会会员企业参加上海市 2026 年优化营商环境大会

1 月 4 日，新年首个工作日，上海市召开 2026 年全市优化营商环境大会。市委副书记、市长龚正主持会议。市人大常委会主任黄莉新、市政协主席胡文容、市委副书记朱忠明出席。市委常委、常务副市长吴伟部署 2026 年上海市优化营商环境工作。上海市外商投资协会受委托邀请特雷通集团、德勤、安永咨询、索迪斯、海拉等 30 家协会会员企业的高管参加会议。

过去一年，上海聚焦落实优化营商环境 8.0 版方案，着眼企业需要，坚持问题导向，强化改革攻坚，推动 58 项改革任务全面落地，准入准营更加便利、企业服务精准高效、涉企监管质效提升、权益保护不断完善、企业成本持续降低。在世界银行去年发布的营商环境企业调查中，上海有 22 项全球最优。营商环境的优化，有力促进全市经济回升向好、提质增效。

市委书记陈吉宁在会上指出，党的二十届四中全会对打造市场化、法治化、国际化一流营商环境作出部署。习近平总书记对上海优化营商环境寄予殷切期待。全市上下要强化“一盘棋”意识，争当敢打敢拼敢争先的“小老虎”，干字当头、奋力一跳，认真抓好优化营商环境 9.0 版方案的落实，推动我市营商环境实现新的更大跃升。

会后，会员企业特雷通集团创始人兼首席执行官李曦萌、德勤亚太副主席简思华、安波福中国及亚太区总裁杨晓明、罗氏诊断中国区总经理姚国樑就新发布的“优化营商环境 9.0 版方案”接受了多家媒体采访。（采访详情，请见“上海市外商投资协会”微信公众号。）

### SHFIA member enterprises attended 2026 Shanghai Conference on Optimizing the Business Environment

On January 4, Shanghai held its 2026 Conference on Optimizing the Business Environment, which was chaired by Gong Zheng, Deputy Party Secretary and Mayor of Shanghai. Huang Lixin, Chairwoman of the Standing Committee of the Shanghai Municipal People's Congress, Hu Wenrong, Chairman of the Shanghai Municipal Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference, and Zhu Zhongming, Deputy Secretary of the CPC Shanghai Municipal Committee, attended the conference, where Wu Wei, Member of the Standing Committee of the CPC Shanghai Municipal Committee and Executive Vice Mayor, made arrangements for the work on optimizing Shanghai's business environment in 2026. SHFIA was entrusted to invite executives from 30 member enterprises, including Trayton, Deloitte, Ernst & Young, Sodexo, and Hella, to attend the conference.

In 2025, Shanghai focused on implementing the 8.0 version of its business environment optimization plan, addressing the needs of enterprises, adhering to a problem-oriented approach, strengthening reform efforts, and promoting the full implementation of 58 reform

tasks. This resulted in more convenient market access and business authorization, more precise and efficient enterprise services, improved quality and efficiency of enterprise-related supervision, continuous improvement of rights protection, and sustained reduction of enterprise costs. In the World Bank's Doing Business survey released last year, Shanghai ranked best globally in 22 aspects. The optimization of the business environment has effectively promoted the city's economic recovery and improved both quality and efficiency.

At the conference, Shanghai Party Secretary Chen Jining pointed out that the Fourth Plenary Session of the 20<sup>th</sup> CPC Central Committee made arrangements for creating a first-class business environment that is market-oriented, law-based, and internationalized, and General Secretary Xi Jinping has high expectations for Shanghai's optimization of its business environment. Therefore, the whole city must strengthen synergized development, strive to take the lead, and earnestly implement the 9.0 version of the business environment optimization plan, promoting a new and greater leap forward in the city's business environment.

After the conference, executives from attending SHFIA member enterprises, including Simon Lichtenberg, Founder and CEO of Trayton, Jens Ewert, Vice Chair of Deloitte Asia Pacific, Simon Yang, President of Aptiv Asia Pacific and China, and Yao Guoliang, GM of Roche Diagnostics China, took interviews with several media outlets regarding the newly released "9.0 version of Shanghai's business environment optimization plan". (For details of the interviews, please visit SHFIA's official WeChat account.)



## 协会动态 / SHFIA News

1月8日

辽宁省商务厅副厅长李军一行来访，范红秘书长接待并作交流。

January 8

Li Jun, Deputy Director of the Liaoning Provincial Commerce Department, led a delegation to visit SHFIA, where they were received by Secretary-General Fan Hong for exchange of views.

## 1月12日

黄浦区商务委员会副主任王峻来访，黄峰会长、马蓝副秘书长接待并作交流。

### January 12

Wang Jun, Deputy Director of the Huangpu District Commerce Commission, visited SHFIA, where he was received by Chairman Huang Feng and Deputy Secretary-General Ma Lan for exchange of views.

## 1月13日

江苏省南通市商务局副局长李建峰一行来访，范红秘书长接待并作交流。

### January 13

Li Jianfeng, Deputy Director of the Nantong Municipal Commerce Bureau in Jiangsu Province, led a delegation to visit SHFIA, where they were received by Secretary-General Fan Hong for exchange of views.

## 1月15日

黄峰会长参加 2026 年全市商务工作会议。上海市委常委、市委秘书长华源出席会议并讲话，市政府副秘书长朱民主持会议，市商务委党组书记、主任申卫华作全市商务工作报告。

### January 15

Chairman Huang Feng attended the 2026 Shanghai Municipal Commerce Work Conference, where Hua Yuan, Standing Committee Member and Secretary-General of the CPC Shanghai Municipal Committee, delivered a speech. Zhu Min, Deputy Secretary-General of the Shanghai Municipal People's Government, moderated the meeting, where Shen Weihua, Party Secretary and Director of the Shanghai Municipal Commerce Commission, delivered a report on the city's commerce work.

## 1月15日

范红秘书长参加青浦区外商投资企业协会 2025 年会暨产业链融合发展大会，并为 2024 年度青浦区外商投资企业创造就业前五强企业颁发证书。

### January 15

Secretary-General Fan Hong attended the 2025 Annual Meeting of the Qingpu District Association of Enterprises with Foreign Investment and the Industrial Chain Integration and Development Conference, where she presented certificates to the top-five foreign enterprises in Qingpu District that created the most jobs in 2024.

## 1月17日

黄峰会长受邀参加 2026 沪港创新交流会暨上海市香港商会 30 周年晚会。

### January 17

Chairman Huang Feng was invited to attend the 2026 Shanghai-Hong Kong Innovation Exchange Conference and the 30<sup>th</sup> Anniversary Gala of the Hong Kong General Chamber of Commerce in Shanghai.

## 1月19日

商务部投资促进事务局、中国外商投资企业协会联合举办的“投资中国”新春茶话会在京举行，商务部副部长兼国际贸易谈判副代表凌激出席并致辞。黄峰会长、王烨君副秘书长代表上海市外商投资协会参加。

### January 19

A New Year tea party themed "Invest in China", jointly hosted by the Investment Promotion Bureau of the Ministry of Commerce and the China Association of Enterprises with Foreign Investment, was held in Beijing. Ling Ji, Vice Minister of Commerce and Deputy China International Trade Representative, attended the party and delivered a speech. Chairman Huang Feng and Deputy Secretary-General Wang Yejun represented SHFIA at the event.

## 1月20日

黄峰会长、王烨君副秘书长拜访商务部投资促进事务局全国外商投资企业投诉中心，商务部投资促进事务局党委副书记桑晓娟、全国外商投资企业投诉中心主任吴铭等接待并作交流。

### January 20

Chairman Huang Feng and Deputy Secretary-General Wang Yejun visited the National Center for Complaints by Foreign Enterprises at the Investment Promotion Bureau of the Ministry of Commerce. They were received by Sang Xiaojuan, Deputy Party Secretary of the Investment Promotion Bureau, and Wu Ming, Director of the National Center for Complaints by Foreign Enterprises, for exchange of views.

## 1月20日

范红秘书长参加苏州市吴江区外商投资企业协会、苏州市吴江区智能制造协会主办的第三届吴江“外企+民企”产业融合·创新发展大会。

### January 20

Secretary-General Fan Hong attended the 3<sup>rd</sup> Wujiang "Foreign Enterprises + Private Enterprises" Industrial Integration and Innovation Development Conference, hosted by the Suzhou Wujiang District Association of Enterprises with Foreign Investment and the Suzhou Wujiang District Intelligent Manufacturing Association.

## 1月21日

上海市人民对外友好协会召开第六届理事会第二次会议，黄峰会长代表市外资协会作为市对外友协理事会团体会员单位代表参会。

### January 21

The Shanghai People's Association for Friendship with Foreign Countries (SPAFFC) held its 2<sup>nd</sup> meeting of the 6<sup>th</sup> Board of Directors. Chairman Huang Feng represented SHFIA as a representative of SPAFFC's group members at the meeting.

## 1月23日

协会召开决策专家委员会会议，黄峰会长携协会管理团队与6位专家作讨论。

### January 23

SHFIA held a meeting of its decision-making expert committee. Chairman Huang Feng and the association's management team discussed relevant matters with six experts.

## 1月26日

上海市委网络安全和信息化委员会办公室召开在沪外资研发中心座谈会（闭门会议），协会邀请了13家在沪设外资研发中心的企业参会作交流发言，马蓝副秘书长参会并发言。

### January 26

The Office of the Cyberspace Affairs Commission of the CPC Shanghai Municipal Committee held a symposium for foreign-funded R&D centers in Shanghai. SHFIA invited 13 enterprises to participate and exchange views. Deputy Secretary-General Ma Lan was also present to make remarks.

## 会员走访及接待 / Meeting with Members

## 1月6日

黄峰会长走访三井物产（上海）贸易有限公司，董事、总经理山下直己与董事、副总经理、企划业务部部长饭间卓等接待并作交流。

### January 6

Chairman Huang Feng visited Mitsui & Co. (Shanghai) Ltd., where he was received by Director and GM Naomi Yamashita and Director, Deputy GM and Head of the Planning and Business Department Taku Iima for exchange of views.

## 1月13日

虹桥国际中央商务区管委会党组书记、常务副主任孔福安一行赴永恒力集团调研，黄峰会长参加。

### January 13

Kong Fu'an, Party Secretary and Executive Deputy Director of the Administration Committee of the Shanghai Hongqiao International Central Business District, led a delegation to survey Jungheinrich, where Chairman Huang Feng was also present.

## 1月14日

德莎胶带大中华区可持续发展经理赵洵来访协会，丁遂亮副秘书长接待，双方就

ESG 相关话题作交流。

#### **January 14**

Zhao Xun, Sustainability Manager of Tesa Tape Greater China, visited SHFIA, where he was received by Deputy Secretary-General Ding Suiliang for exchange of views on ESG-related topics.

#### **1月16日**

虹桥国际中央商务区管委会党组书记、常务副主任孔福安带队赴安姆科集团调研，黄峰会长、马蓝副秘书长参加。

#### **January 16**

Kong Fu'an, Party Secretary and Executive Deputy Director of the Administration Committee of the Shanghai Hongqiao International Central Business District, led a delegation to survey Amcor, where Chairman Huang Feng and Deputy Secretary-General Ma Lan were also present.

#### **1月19日**

范红秘书长受邀出席上海海拉电子“三十骥，同心行”主题年会盛典暨三十周年庆典活动。

#### **January 19**

Secretary-General Fan Hong was invited to attend the annual gala and 30<sup>th</sup> anniversary celebration of HELLA Shanghai Electronics.

#### **1月21日**

武田中国公共事务部南中国区负责人孙维维一行来访，丁遂亮副秘书长等接待并作交流。

#### **January 21**

Sun Weiwei, Head of South China Public Affairs at Takeda China, led a delegation to visit SHFIA, where they were received by Deputy Secretary-General Ding Suiliang for exchange of views.

#### **1月23日**

黄峰会长受邀出席米其林上海工厂改扩建二期工程（白玉兰项目）投产仪式，并与闵行区委副书记、区长吴强及米其林大中华及蒙古区总裁兼首席执行官叶菲等嘉宾共同为项目启幕。

#### **January 23**

Chairman Huang Feng was invited to attend the commissioning ceremony of the second phase of the renovation and expansion project of Michelin's Shanghai factory (Magnolia Project), where he joined Wu Qiang, Deputy Party Secretary and Governor of Minhang District, and Ye Fei, President and CEO of Michelin Great China and Mongolia, to inaugurate the project.

#### **1月23日**

黄峰会长一行走访乐斯福，乐斯福大中华区总裁杨宏接待并作交流。

January 23

Chairman Huang Feng led a delegation to visit Lesaffre, where they were received by Jerome Vanachter, President of Lesaffre Greater China, for exchange of views.

## 协会活动 / SHFIA Events

1 月协会共举办 1 场活动，联合或配合相关政府部门、合作单位参与举办 3 场活动、会议。

In January, SHFIA held 1 event, and co-held 3 event with relevant government authorities and cooperative units.

### 外商投资最新政策宣传讲座

经市政府同意，市发展改革委、市商务委等 11 个部门联合印发了《上海市鼓励外商投资企业境内再投资若干措施》。（以下简称“再投资 20 条”）。为便利外商投资企业、外国商协会等更好了解“再投资 20 条”及《鼓励外商投资产业目录(2025 年版)》等最新外资政策，1 月 20 日下午，由市发展改革委主办，上海市外商投资协会承办的外商投资最新政策宣传讲座在协会举办。市发展改革委、市税务局、国家外汇局上海分局和上海海关相关政府部门业务负责人进行政策解读，近 80 家外商投资企业代表参会，市发展改革委开放处魏雪处长主持会议。

国家外汇局上海分局外汇管理二处处长许非围绕现行外汇管理政策框架、再投资相关外汇政策、绿色外债政策和境外上市管理变化相关政策进行解读。市发展改革委开放处副处长郑晓健就外商投资企业境内再投资相关政策进行讲解，重点介绍了《鼓励外商投资产业目录》修订内容和具体鼓励措施，以及上海市重大外资项目服务政策。上海市松江区税务局所得税科科长周琳副介绍了外资再投资税收抵免的政策要点、申请程序、享受时间和抵免税额归属等政策内容和注意事项。上海海关关税处四级高级主管孙珺介绍了外资鼓励类进口设备减免税政策、外资自有资金进口设备减免税政策，并讲解了减免税办理实务的操作流程。

### Seminar on Latest Foreign Investment Policies

With the approval of the Shanghai Municipal People's Government, 11 municipal government departments, including the Shanghai Municipal Development and Reform Commission (SMDRC) and the Shanghai Municipal Commerce Commission, jointly issued the *Several Measures of Shanghai to Encourage Reinvestment by Foreign Enterprises in China*. To facilitate foreign enterprises, foreign chambers of commerce, and foreign trade associations in better understanding the *Measures* and the latest foreign investment policies, such as the *Catalogue*

of *Encouraged Industries for Foreign Investment (2025 Edition)*, a seminar on the latest foreign investment policies was held at SHFIA in the afternoon of January 20. The seminar was hosted by SMDRC and organized by SHFIA. Officials from relevant government departments, including SMDRC, the Shanghai Municipal Tax Service, the Shanghai Branch of the State Administration of Foreign Exchange (SAFE), and Shanghai Customs, provided policy interpretations. Representatives from nearly 80 foreign enterprises attended the seminar, which was moderated by Wei Xue, Director of the Opening-up Division of SMDRC.

Xu Fei, Director of the Second Division of Foreign Exchange Administration at SAFE's Shanghai Branch, provided an interpretation of the current policy framework on foreign exchange administration, foreign exchange policies related to reinvestment, green foreign debt policies, and policies related to changes in overseas listing administration. Zheng Xiaojian, Deputy Director of the Opening-up Division of SMDRC, explained the relevant policies on reinvestment in China by foreign enterprises, focusing on the revisions to the *Catalogue of Encouraged Industries for Foreign Investment* and specific incentive measures, as well as Shanghai's service policies for major foreign investment projects. Zhou Lin, Deputy Chief of the Income Tax Section of the Songjiang District Tax Service, introduced the key points, application procedures, eligibility period, and tax credit policy for foreign reinvestment, including tax credit details and precautions. Sun Jun, Senior Supervisor of the Tariff Division of Shanghai Customs, introduced the tax reduction and exemption policies for imported equipment in encouraged foreign investment categories and for imported equipment using foreign-owned funds, and explained the practical procedures for handling tax reduction and exemption applications.

## 分会活动 | 智能制造分会：“凝新聚智，静启新程”三周年启新赋能新年会

1月30日，协会智能制造分会以“凝新聚智，静启新程”为主题举办了三周年启新赋能新年会。协会会长黄峰出席并致辞，来自安波福、西门子、罗克韦尔、埃顿工业、可口可乐饮料、东丽、英威达、福斯润滑油等近50家分会成员单位代表参会，会议由分会副秘书长郑茜主持。分会会员企业高层、行业专家及各界合作伙伴齐聚一堂，共同回顾分会三年发展历程，展望智能制造与人工智能融合发展的新未来。

黄峰会长在开场致辞中对分会的未来发展提出了期望。分会秘书长朱月作“分会三年工作总结”，回顾分会成长轨迹与发展成果。圆桌交流环节由罗克韦尔自动化(中国)智能制造研究院院长李栋主持，上海质量管理科学研究院副院长孟凯、上海工业数字化研究院院长陈廷炯、西门子(中国)有限公司副总裁王新生及埃顿工业发展集团执行总裁蒋喆等企业代表、技术专家、学者围绕“AI+智能制造发展新机遇、新挑战”的主题展开了深入对话。与会企业还在工作人员的带领下参观了静安会客厅；会后的游戏环节，与会嘉宾们道出了对分会发展共同的期待。

## Smart Manufacturing Branch: Third Anniversary Meeting

On January 30, SHFIA's Smart Manufacturing Branch held its third anniversary meeting themed "Gathering Innovation and Wisdom to Embark on a New Journey", where SHFIA Chairman Huang Feng delivered a speech. Representatives from nearly 50 member enterprises of the branch, including Aptiv, Siemens, Rockwell Automation, Aden Group, Coca-Cola, Toray Industries, Invista, and Fuchs Lubricants, participated in the meeting, which was moderated by Branch Deputy Secretary-General Zheng Qian. Senior executives from member enterprises, industry experts, and partners from various sectors gathered to review the branch's three-year development and look forward to the new future of the integration of intelligent manufacturing and artificial intelligence.

In his opening remarks, Chairman Huang Feng expressed his expectations for the future development of the Smart Manufacturing branch. Branch Secretary-General Zhu Yue delivered a three-year work summary, reviewing the branch's growth trajectory and achievements. The roundtable discussion was moderated by Li Dong, Dean of the Rockwell Automation (China) Smart Manufacturing Research Institute. Representatives from organizations and enterprises, including Meng Kai, Vice Chairman of the Shanghai Academy of Quality Management Sciences; Chen Tingjiong, Dean of the Shanghai Industrial Digitalization Research Institute; Wang Xinsheng, Vice President of Siemens (China) Ltd.; and Jiang Zhe, Executive President of Aden Group, along with technical experts and scholars, engaged in in-depth dialogue on the theme "New Opportunities and Challenges in the Development of AI + Smart Manufacturing." Participants also toured Jing'an Global Connect, and during the post-meeting games, attendees shared their common expectations for the branch's future development.

### 1 月活动回顾:

	时间	主题
分会活动	1 月 30 日	智能制造分会：三周年启新赋能·新年会
政企沟通	1 月 4 日	上海市 2026 年优化营商环境大会
	1 月 20 日	外商投资最新政策宣传讲座
	1 月 26 日	在沪外资研发中心座谈会（闭门会议）

### January event Review:

	Time	Theme
Branch Activities	January 30	Smart Manufacturing Branch: Third Anniversary Meeting
Government-Business Communication	January 4	2026 Shanghai Conference on Optimizing the Business Environment
	January 20	Seminar on Latest Foreign Investment Policies
	January 26	(Closed-Door) Symposium for Foreign-funded R&D Centers in Shanghai

## 新会员 / New Members

2026 年 1 月，新入会企业 7 家。

In January 2026, SHFIA welcomed 7 new members.

### 威可楷爱普（中国）投资有限公司

YKK AP 作为 YKK 集团旗下的建材事业部，于 1957 年正式开展建材事业并一直在日本发展，至今已有六十年的历史。全球范围内分别在新加坡、越南、美国、日本、中国、中国香港、中国台湾、印度尼西亚、马来西亚、泰国和印度设立公司。1999 年 YKK AP 正式进入中国内地，凭借丰富的海外经验，不断开拓中国市场，先后在大连、深圳、苏州、上海设立生产基地和销售公司，并在中国各大重点城市设立销售据点，事业足迹遍布华北、华东、华南等各大区域。自 2020 年，YKK AP 中国，从 YKK 集团独立，成立 YKK AP 独立的中国投资公司。

#### YKK AP (China) Investment Co., Ltd.

YKK AP, the building materials division of the YKK Group, officially began its building materials business in 1957 and has been developing in Japan for over 60 years. Globally, it has companies in countries and regions including Singapore, Vietnam, the US, Japan, China, Hong Kong, Taiwan, Indonesia, Malaysia, Thailand, and India. YKK AP officially entered the Chinese Mainland in 1999, leveraging its extensive overseas experience to continuously expand the Chinese market. It has established production bases and sales companies in Dalian, Shenzhen, Suzhou, and Shanghai, and sales outlets in major cities across the country, with a business footprint covering North China, East China, and South China. Since 2020, YKK AP China has spun off from the YKK Group, forming an independent investment company in the country.

### 富士达电梯配件（上海）有限公司

富士达电梯配件（上海）有限公司是富士达集团布局中国市场的重要配套企业，专注于电梯核心配件的研发参与、生产与销售，为集团及国内电梯行业提供高品质的零部件产品与技术支持。公司依托富士达集团数十年的电梯制造技术积淀，构建了完善的生产质量控制体系，产品覆盖电梯开关门机、曳引机、控制柜、PCB 等全系列核心配件，兼具可靠性与适配性。

公司秉持精工制造与创新理念，持续优化产品性能，紧跟行业绿色、智能发展趋势，为电梯整机制造、开发升级提供高效配套解决方案，助力行业高质量发展，以专业的配件供应能力成为全球电梯产业链中不可或缺的重要环节。

#### FUJITEC SHANGHAI SOURCING CENTER

FUJITEC SHANGHAI SOURCING CENTER is an important supporting enterprise of the Fujitec

Group in its layout for the Chinese market, focusing on the R&D participation, production and sales of core elevator parts, and providing high-quality component products and technical support for the Group and the domestic elevator industry. Relying on the Fujitec Group's decades of accumulated expertise in elevator manufacturing technology, the company has established a comprehensive production quality control system. Its products cover a full range of core elevator components including door operators, traction machines, control cabinets and PCBs, boasting excellent reliability and compatibility.

The company adheres to the philosophy of precision manufacturing and innovation, continuously optimizes product performance, and keeps pace with the industry's green and intelligent development trends. It provides efficient supporting solutions for the manufacturing, development and upgrading of complete elevator units, boosts the high-quality development of the industry, and has become an indispensable key link in the global elevator industry chain by virtue of its professional component supply capabilities.

## **工场网信息科技（上海）有限公司**

工场网信息科技（上海）有限公司（英文简称：FNA）成立于 2003 年，由三菱商事、美达王、NC network 3 家日本公司在上海投资成立。是一家集商务交流、技术产品对接、行业研究分析及市场调研等服务于一体的中日制造业服务平台型企业。囊括了汽配、农机、电机、橡塑、电子电器、工业机器人、IT 应用、玻璃、金属材料、生物医药等领域。

FNA 累计举办大型中日企业对接会超过 60 场（上海 26 场、江苏 9 场、广东 10 场、东南亚 12 场、川渝地区 2 场等），参与企业超过 2 万家以上，交易额突破百亿元。中小规模的活动累计举办超过 200 场。日本 JETRO、各地领事馆、日本全国 90% 以上的地方政府自治体及银行与 FNA 长期保持紧密合作，各类大型活动都会作为后援单位支持。同时 FNA 也已经为国内 70 多个地方政府、开发区提供了对日招商，对日宣传，中日商务交流等服务，并帮助国内 200 多家企业提供了出海服务。

## **Factory Network China Inc.**

Factory Network China Inc. (FNA), established in 2003, is a joint venture between three Japanese enterprises: Mitsubishi Corporation, Meta-O, and NC Network. It is a Sino-Japanese manufacturing service platform integrating business exchange, technology and product matchmaking, industry research and analysis, and market research. Its services cover sectors including auto parts, agricultural machinery, motors, rubber and plastics, electronics, industrial robots, IT applications, glass, metal materials, and biomedicine.

FNA has hosted over 60 large-scale Sino-Japanese business matchmaking events (26 in Shanghai, 9 in Jiangsu, 10 in Guangdong, 12 in Southeast Asia, and 2 in the Sichuan-Chongqing region), involving over 20,000 enterprises and generating over RMB 10 billion in transactions. It has also hosted over 200 smaller-scale events. FNA maintains close partnerships with JETRO, consulates across Japan, and over 90% of local government agencies and banks nationwide,

and provides support for various large-scale events. Meanwhile, FNA has provided services such as investment promotion and publicity to Japan, and Sino-Japanese business exchanges to more than 70 local governments and development zones in China, and has helped more than 200 Chinese enterprises go global.

## **健美生保健产品（上海）有限公司**

Jamieson 健美生是来自加拿大的维生素、矿物质及草本等营养补充剂制造商，成立于1922年，总部位于加拿大多伦多，是连续10年加拿大市场份额第一的天然健康品牌。健美生专注于将专业的健康科学理念与高品质的天然原料相结合，致力于为世界各地的消费者提供安全、营养均衡的保健食品，为各年龄段人群提供日常复合维生素、单一维生素、消化健康、心脏健康及免疫支持配方产品。经过多年来的并购和合作，旗下包括 Jamieson（健美生）、youtheory、Progressive、Smart Solutions、Iron Vegan、Precision 六大品牌。其中，主品牌健美生早在1988年已进入中国香港市场，2000年进入中国大陆市场，2023年正式在上海设立中国总部。

### **Jamieson Health Products (Shanghai) Co., Ltd.**

Headquartered in Toronto, Jamieson Wellness is a leading branded manufacturer, distributor, and marketer of high-quality natural health products. Established in 1922, the Jamieson brand is Canada's No.1 vitamins, minerals and supplements ("VMS") brand. Jamieson focuses on combining professional health science concepts with high-quality natural ingredients, committed to providing consumers worldwide with safe and nutritionally balanced health supplements. It offers daily multivitamins, single vitamins, digestive health products, heart health products, and immune support formulas for all age groups. Through years of mergers and acquisitions and collaborations, Jamieson's portfolio now includes six brands: Jamieson, youtheory, Progressive, Smart Solutions, Iron Vegan, and Precision. The main brand, Jamieson, entered the Hong Kong market in 1988 and the Chinese Mainland market in 2000, before the company officially established its China headquarters in Shanghai in 2023.

## **中美联泰大都会人寿保险有限公司**

中美联泰大都会人寿保险有限公司(以下简称“大都会人寿”)是由美国大都会集团下属公司和上海联和投资有限公司合资组建而成。凭借美国大都会集团在保险业的丰富经验以及上海联和投资有限公司对中国市场的深刻认识，大都会人寿致力于为中国消费者提供值得信赖和专业的保险方案。大都会人寿通过顾问营销和多元营销渠道，为全国各地近三十个城市的消费者提供人寿、健康、意外伤害及年金保险产品等保险服务。

### **Sino-US United MetLife Insurance Co., Ltd.**

Sino-US United MetLife Insurance Co., Ltd. is a joint venture established by a subsidiary of

MetLife, Inc. and Shanghai United Investment Co., Ltd. Leveraging MetLife's extensive experience in the insurance industry and Shanghai United Investment's profound understanding of the Chinese market, Sino-US United MetLife Insurance is committed to providing Chinese consumers with trustworthy and professional insurance solutions. Through consultant marketing and diversified marketing channels, it provides life, health, accident, and annuity insurance products and services to consumers in nearly 30 cities across China.

## **奥林巴斯（中国）有限公司**

奥林巴斯 1919 年诞生于日本东京，是一家走过百年征程的全球医疗科技企业。从光学仪器起家，到深耕全球医疗领域；自上世纪 50 年代首台胃内照相机问世，70 年代进入中国临床，其产品现已覆盖消化、呼吸、泌尿等十大专科。

奥林巴斯（中国）有限公司于 2000 年成立。历经数十年发展，集团已构建医疗器械产业链条，近 2000 人的专业团队，提供研发生产、进出口贸易、市场推广、维修服务、专业培训及全国销售网络覆盖的全流程服务。

### **Olympus (China) Co., Ltd.**

Founded in Tokyo, Japan in 1919, Olympus is a global medical technology company with a history spanning over a century. Starting with optical instruments, it has grown into a leading player in the global medical sector. Since the introduction of the first gastrocamera in the 1950s and its entry into clinical practice in China in the 1970s, Olympus' products now cover ten major specialties, including digestive, respiratory, and urological diseases.

Olympus (China) Co., Ltd. was established in 2000. After decades of development, the group has built a complete medical device industry chain, with a professional team of nearly 2,000 employees, providing full-journey services spanning R&D, production, import and export, marketing, repair services, professional training, and a nationwide sales network.

## **优雅益（深圳）贸易有限公司上海徐汇分公司**

优雅益是 APM Monaco 品牌在中国大陆地区的零售主体。APM Monaco 是源自于 1982 年的当代时尚珠宝品牌，象征着摩纳哥，是优雅、精致和奢华生活的代名词。APM 集团于 1992 年开始在中国投资，目前在全球拥有超过 500 家精品店。超过四十年的制造专业，APM 能够打造出符合精湛工艺最高标准的珠宝。APM 的高端银饰在自有生产基地手工制作，由专业的团队监督每个制作步骤；APM 的珠宝主要由锆石或淡水珍珠制成，使用的 925 纯银也主要来自可回收来源。

### **APM Retail China Co., Ltd. Shanghai Xuhui Branch**

APM Retail China is the retail entity for the APM Monaco brand in the Chinese Mainland. APM Monaco, a contemporary fashion jewelry brand originating in 1982, symbolizes Monaco and is synonymous with elegance, sophistication, and luxury. APM began investing in China in 1992 and currently has over 500 boutiques worldwide. With over 40 years of manufacturing expertise, APM is able to create jewelry that meets the highest standards of craftsmanship.

Its premium silver jewelry is handcrafted in its own production facilities, with each step supervised by a professional team. APM jewelry is primarily made from cubic zirconia or freshwater pearls, and the 925 sterling silver used is mainly sourced from recyclable sources.